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ی هـای آسـیایی هانگـژو  کار خـود را بـا مسـاوی در باز تیـم ملـی امیـد 
آغـاز کـرد و بـا یـک نمایـش نسـبتا قابل قبـول برابـر عربسـتان متوقف شـد. 
درخصـوص ایـن دیـدار و اتفاقـات اخیـر پیرامـون ایـن تیـم دقایقی با اکبر 
محمـدی، سـرمربی سـابق تیم هـای ملـی در رده هـای سـنی مختلـف بـه 

گفت وگـو پرداختیـم. 

صحبـت را از بـازی امیدهـای ایـران و عربسـتان آغـاز کنیـم. ایـن بـازی از لحـاظ 
فنـی چطـور بـود؟

کشـور ها خیلی جـدی نیسـت و  یـم فوتبـال ملـی  ی هـای آسـیایی در تقو باز
ی و  ی، تجربه انـدوز ی هـای تدارکاتـی به منظـور آماده سـاز اغلـب بـه چشـم باز
هماهنگی بیشتر به آن نگاه می شود، آن هم برای تیم هایی که شانس صعود 
بـه المپیـک را دارنـد. بعضـی از کشـورها -مثـل خـود مـا- کـه شـانس کمـی برای 
کسـب عنـوان قهرمانـی آسـیا در جـام ملت هـا دارد یـا بـه آن صـورت در همیـن 
ی هـای آسـیایی بـه موفقیـت نرسـیده اسـت؛ در ایـن رده بـا حضـور نفـرات  باز
ی را در ایـن رقابت هـا بـه  ی می کنـد تـا بتوانـد مقـام درخـور بزرگ تـر سـرمایه گذار
یکن بزرگسالی استفاده  دست آورد، این درحالی است که تیم عربستان از باز
نمی کرد یا خیلی کم این کار را انجام می داد، درحالی که بیشتر تیم ما زیر 25 

یکـن بزرگسـال نیـز در ترکیـب خـود داشـتیم.  سـال بوده انـد و 2 باز

ودهنـگام از دور  به نظـر می رسـد بـا توجـه بـه توضیحـات شـما بـه حـذف ز
رقابت هـای مقدماتـی المپیـک، الان هدف گـذاری مـا از حضـور در بازی هـای 

کسـب نتیجـه باشـد.  آسـیایی بـا ایـن وضعیـت 
دقیقـا همین طـور اسـت. نمی تـوان از ایـن بابـت خیلـی بـه فدراسـیون فوتبال یا 
کمیتـه ملـی المپیـک یـا کادرفنـی ایـرادی گرفـت. بااین حـال با توجه به فاصله 
ی مـان  کـم بیـن دو رقابـت اخیـر فکـر می کنـم از ابتـدا برنامه ریـزی و هدف گذار
ی هـای آسـیایی حتمـا نتیجـه  اشـکال داشـت. مـا بایـد می دانسـتیم کـه از باز
بایـد  حتمـا  تاشـکند  در  المپیـک  مقدماتـی  ی هـای  باز در  و  می خواهیـم 
صعـود کنیـم. بـرای صعـود در ازبکسـتان نیازمنـد تمرکـز و تجربـه بودیـم، چـون 
گـر نتوانیـم بـه مرحلـه بعـدی صعـود کنیـم همه چیـز بـرای مـا بـه  می دانسـتیم ا

پایـان می رسـد کـه ایـن مـوارد در دسـتورکار قـرار نگرفـت. 

با این وضعیت می توان انتظار کسـب عنوان در بازی های آسـیایی را از عنایتی 
گردانش داشت؟ و شا

در بازی هـای آسـیایی بـا ایـن سـازماندهی و برنامه ریـزی کـه صـورت گرفتـه و بـا 
حضور این بازیکنان جدید و فشاری که روی کادرفنی برای کسب عنوان وجود 
دارد، به نظرم باید سازوکار متفاوتی را درنظر می گرفتیم، به طورمثال می توانستیم 
برای این رقابت ها تیم ب خود را راهی هانگژو کنیم. نسخه تیم ب در سال های 
گذشته در تیم ملی را می توانستیم اینجا نیز مورد استفاده قرار دهیم. درصورتی که 
این الگو مورد استفاده قرار می گرفت در تاشکند دچار آن خسارت نمی شدیم. 
همچنان اعتقاد دارم یکی از مواردی که در این رقابت ها به ما ضربه زد نداشتن 

تمرکز بود و بازیکنان نمی دانستند در چه فضایی هستند. 

به نظـر می رسـد تـا حـدودی به خاطـر اینکـه بیـن دو رقابـت، فاصلـه کمـی وجـود 
داشـت بدشـانس بودیم. 

کـه ایـن شـرایط بـرای  ایـن حـرف را قبـول نـدارم. ایـن بدشانسـی نیسـت؛ چرا
یخ هـا و فواصـل زمانـی را  همـه کشـورها وجـود داشـته و مـا از قبـل همـه ایـن تار
می دانسـتیم و چیـزی نبـود کـه یکبـاره بـه مـا اعـام کننـد یـا ایـن شـرایط فقـط 
بـرای مـا وجـود داشـته باشـد. از مدت هـا قبـل تقویـم ایـن دو رقابـت مشـخص 
بـود و ایـن مـا هسـتیم کـه متاسـفانه زمـان را بـرای انتخاب هایمـان می کشـیم و 
انتخاب هایمـان معمـولا بـدون ایـراد نیسـت. بـا ایـن اوصـاف بـرای تیـم ملـی 
ی موفقیـت دارم. ایـن رقابت هـا بعـد دیگـری  ی هـای آسـیایی آرزو امیـد در باز
بـرای تیـم مـا دارد و همان طـور کـه عـرض کـردم در هانگـژو بحـث نتیجه مطرح 
ی هـای تاشـکند فـرق دارد و از  ی بـا باز اسـت، هرچنـد سـازماندهی آن بـاز
لحاظ آب وهوایی و شـرایط جوی این موارد همه می توانند تاثیرگذار باشـند. 

شرایط نفرات تیم را چطور می بینید؟
ی نیمکـت کمتـر  کیفیتـی در زمیـن هسـتند، هرچنـد رو یکنـان خـوب و با باز
گر کسـی  کرده ا یکن جایگزین برای این نفرات را شـاهد هسـتیم. خدای نا باز
مصـدوم شـود نمی توانیـم در حـد و اندازه هـای آنهـا جایگزیـن کنیـم. یادمـان 
یکنـان بیشـتری در یـک  باشـد در تورنمنت هـای اینچنینـی شـما نیـاز بـه باز
گـر ایـن تیـم بـه  کننـد. ا ی  کـه بتواننـد به صـورت چرخشـی بـاز یـد  سـطح دار
یکنـان در مراحـل بعـدی دچـار فرسـودگی می شـوند و  مراحـل بالاتـر بـرود باز
یکنـان بـا سـطح بالاتـر بیشـتری بـرای جایگزینـی  ایـن نیـاز اسـت تـا شـما از باز

نفـرات اصلـی اسـتفاده کنیـد. 

به نظر می رسد برخی بازیکنان سرشناس 
تیـم امیـد مثـل صیادمنـش، سـلمانی و 
حزبـاوی همـه تـوان خـود را بـرای امیدهـا 

شـاید  نگذاشـتند.  تاشـکند  در 
ایـن  از  نتوانسـت  کادرفنـی 

دسـته از بازیکنـان آن طـور 
کـه بایـد و شـاید بـازی 

بگیـرد. 
موضـوع  متاسـفانه 
ی  د و حـد تـا  ل  و ا
مـد  می آ چشـم  بـه 
امـا مجموعـه ای از 
دلایـل بـرای ایـن امر 

دارد.  وجـود 

کدام دلیل را بیشتر در خروجی نتایج به دست آمده تاثیرگذار می دانید. 
ایــن ســوالی چالشــی به شــمار مــی رود. بــه اعتقــاد مــن هــم می توانســتند از ایــن 
کــه بایــد و شــاید  کننــد و هــم اینکــه ایــن نفــرات آن طــور  ی  نفــرات بهتــر بــاز
کامــی  توجیــه نشــده بودنــد. البتــه متاســفانه در ایــن رده ســنی همیشــه بــا نا
مواجــه بوده ایــم. در دوره هــای قبلــی خــودم ایــن اتفاقــات را از نزدیــک شــاهد 
ی  کــه بــرای تیــم ملــی بزرگســالان بــاز یکنانــی داشــته ایم  بــوده ام، مثــا باز
ــر خــود در تیــم  کیفیــت بالات ــه تیــم امیــد می رســیدند  می کردنــد امــا وقتــی ب
ملــی را هیــچ گاه نداشــتند. ایــن موضــوع می توانــد به لحــاظ روانشناســی و 
 انگیزشــی و بــه لحــاظ مســائل باشــگاهی و حرفــه ای به شــکل دیگــری مــورد 

بررســی قــرار بگیــرد. 

صحبت پایانی... 
یــادی  به صــورت کلــی در تیم هــای رده هــای ســنی شــاهد جابه جایی هــای ز
هســتیم و تا یکی می خواهد تجربه لازم را کســب کند و ســوار کار شــود ســریعا 
او را تغییــر می دهنــد. همیشــه ایــن تورنمنت هــا را داشــته ایم و ایــن چرخــه پــر 
کــه در تاشــکند خورده ایــم مطمئنــا در  کامــی تکــرار می شــود. ایــن آســیبی  از نا
ادامــه دامــن فوتبــال مــا را می گیــرد، یعنــی نمی توانیــم بــه المپیــک برویــم و در 
یکنان مــان را عرضــه کنیــم. مــا هرچــه در رقابت هــای بین المللــی  آن ســطح باز
بیشــتری حاضــر باشــیم، فوتبال مــان کیفیــت بیشــتری پیــدا می کنــد. دغدغــه 
یکنانــی کــه بــه تیــم ملــی می رســند تجربــه  کــی روش همیشــه همیــن بــوده؛ باز
یــادی ندارنــد. بــرای همیــن اســت کــه مربیانــی ماننــد وی وزن  بین المللــی ز
ک انتخــاب قــرار می دهنــد و بــرای همیــن بیشــتر  تجربــه بین المللــی را مــا
لژیونرهــا را انتخــاب می کننــد 
نقــص  ایــن  نمی تواننــد  و 
ی هــای  باز بــا  فقــط  را 
تدارکاتــی و برگــزاری اردوها 
ــده  ــد. نادی ــرف کنن برط
گرفتــن ایــن مســائل، 
ایــن  خروجــی اش 
یــک  کــه  می شــود 
یــادی  جایــی هزینــه ز
و  می شــود  ایجــاد 
بیشــتر  زرد  کارت   4 به خاطــر 
از دور رقابت هــا کنــار می رویــم. 

اکبر محمدی در گفت وگو با »فرهیختگان«: شرایط برای همه کشورها برابر است این ما هستیم که وقت کشی می کنیم!

 سلمانی، صیادمنش و حزباوی 
در مقدماتی المپیک توجیه نشده بودند

آسیبی که در تاشکند خوردیم در ادامه دامن فوتبال ما را می گیرد

چپ پای قرمزها تا جام جهانی در تیم ملی؟

امیری قصد 
خداحافظی ندارد

کاپیتان پرسپولیس با وجود عملکرد درخشان در این تیم در شش ماه اخیر 
نتوانسته جایگاهی ثابت در تیم ملی برای خود دست و پا کند و در 35 
سالگی به یک بازیکن نیمکت نشین در تیم امیر قلعه نویی تبدیل شده 
است. به نظر می آید در جناح چپ خط هافبک تیم ملی، قلعه نویی دو 
چپ پای تیمش محمد محبی و مهدی ترابی را به امیری ترجیح می دهد 
اما روی کاپیتان سرخپوشان در پست های دفاع چپ و خط میانی هم 
تا حدی حساب کرده است. اما با اینکه با شرایط موجود امیری تصمیم 
به خداحافظی از تیم ملی بگیرد یا نه موردی است که شاید سوال خیلی 
از هواداران فوتبال باشد. در این مورد باخبر شدیم که نه قلعه نویی تمایل 
دارد امیری را از تیمش کنار بگذارد و نه خود او تا جام جهانی 2024 قصد 
خداحافظی از تیم ملی را دارد. به گفته یکی از مربیان تیم ملی، قلعه نویی، 
امیری را از نظر شخصیتی و تاش و  انگیزه اش در تمرینات، خیلی قبول 
دارد و به این خاطر در نظر دارد این بازیکن بااخاق را فعا در تیمش حفظ 
کند. خود این بازیکن نیز تاکید داشته به هیچ عنوان به خداحافظی از 
تیم ملی فکر نمی کند و می خواهد در جام جهانی آینده به میدان رود. 
باید دید قلعه نویی تا شـــروع این بازی ها )درصورت صعود تیم ملی به 

جام جهانی( کاپیتان تیمش را حفظ خواهد کرد یا نه. 

بیماری ادامه دار مهاجم خارجی قرمزها 

باهویی هنوز شرایط 
تست دادن ندارد

خرید لحظه آخری رضا درویش برای پرســـپولیس بعد از ورود به ایران 
دچار سرماخوردگی شدید شد و به خاطر تب بالا تا دیروز شرایط شرکت 
در تست های پزشکی را پیدا نکرده بود. این بازیکن که قرار است شماره 
14 پرسپولیس را در این فصل بر تن کند با وجود اقامت در هتل آزادی 
یان جدیدش را پیدا نکرده است. در این  هنوز فرصت دیدار با همباز
کید  میان پزشـــک تیم پرســـپولیس شـــرایط باهویی را بررســـی کرده و تا
کرده که او نمی تواند تست های بدنی را پشت سر بگذارد و همچنان 
باید اســـتراحت کند. همچنین او به دلیل ویروســـی بودن بیماری اش 
نیز اصا نباید به سرخپوشان نزدیک شود. با وضعیتی که باهویی دچار 
آن شده کار انتقالش به جمع سرخپوشان همچنان زمانبر خواهد بود 
و او در بهترین حالت شـــاید شـــرایط ســـفر با پرسپولیس به قطر را پیدا 
کند. سرخپوشان در تاریخ 11 مهرماه در دوحه میهمان الدحیل هستند 
و احتمالا سه روز قبل از این بازی راهی دوحه خواهند شد. البته این 
یخ 5 مهرماه به مصاف  تیم در بازی هفته ششم خود در لیگ برتر در تار
پیکان خواهد رفت. باهویی نیم فصل گذشـــته را در قطر بازی کرده و 
یکنان پرسپولیس است.  شناختش از الدحیل به مراتب بیشتر از باز

بازیکنان شارژ مالی نشدند

تلاش های درویش 
نتیجه نداد

بازیکنان پرسپولیس اواسط هفته گذشته با یک استوری مشترک نسبت 
به عدم دریافت پاداش های فصل پیش خود بابت قهرمانی در لیگ برتر 
و جام حذفی موضع گیری نسبتا تندی را علیه باشگاه خود داشتند. در 
همین راستا نیز رضا درویش در جلسه ای با یحیی گل محمدی به او قول 
داد که همه سعیش را خواهد کرد تا قبل از بازی با النصر سرخپوشان 
را شـــارژ مالـــی کند که این اتفاق رخ نـــداد. درویش حتی تا عصر دیروز 
سخت پیگیر این ماجرا بود تا پرداختی قبل از بازی به اعضای تیمش 
انجام شود. احتمالا ظرف 48 ساعت آینده باشگاه پرسپولیس بتواند 10 
درصد دیگر از قرارداد اعضای تیم خود را پرداخت کند و در این صورت 

دریافتی آنها در این فصل به 20 درصد خواهد رسید. 

مصدومیت یا جلب توجه؟ 

بیرانوند سوژه 
سرخپوشان شد

ی دوســـتانه ایران و بلغارســـتان در اواســـط  علیرضـــا بیرانونـــد در باز
نیمه اول به خاطر مصدومیت کشاله ران از زمین بیرون آمد و بعد از 
ی دو نوبت فیزیوتراپی را در برنامه های خود قرار  بازگشت به ایران روز
یادی  ی برسد. در این مدت هم خبرهای ز داد تا زودتر به شرایط باز
درمورد حضور این دروازه بان در بازی با النصر مطرح شد و این موضوع 
یادی را ســـرتیتر  باعث شـــد دروازه بان شـــماره یک تیم ملی روزهای ز
خبرهای رسانه شود. اما بازگشت بیرانوند به تمرینات پرسپولیس در 
ی این تیم با النصر باعث شـــد خیلی ها  فاصله یک روز مانده به باز
به این نتیجه برســـند که مصدومیت علی بیرو چندان جدی نبوده 
و خودش بیشـــترین نقش را در بزرگ جلوه دادن این موضوع داشـــته 
است. موضوعی که بین سرخپوشان هم حسابی سوژه شد تا حدی که 
ی خود می گفتند از اول هم می دانستیم در این  آنها خطاب به همباز
گفته نماند که بیرانوند در فضای خارج  ی خواهی کرد. نا مسابقه باز
از فوتبال هم چندان بیکار نیست و این روزها به حرفه مدلینگ هم 
ی آورده و از این رو خیلی مهم است که همواره سرتیتر اخبار باشد.  رو

زمان بازگشت سسما همچنان نامشخص

 مشکل ویزا 
برای دستیار نکونام

ی  یوســـو سسما، دستیار جواد نکونام در استقال که وظیفه بدنساز
ینـــات ایـــن تیم را برعهده دارد بـــا تعطیلی رقابت های  و طراحـــی تمر
آبی پوشان در لیگ برتر و وقفه طولانی به وجودآمده بین دیدارهای این 
تیم راهی کشورش شده این درحالی هست که هنوز برنامه زمانبندی 
مشخصی برای بازگشت سسما مشخص نشده است. شنیده می شود 
ی نیمکت مربیگری  سســـما کـــه از اولیـــن روزهای حضور نکونـــام رو
ی را برعهده داشته است هنوز با مشکات صدور  ی و وظیفه دستیار
ویزا مواجه بوده و گویا به همین دلیل نیز زمانبندی بازگشـــت مربی 

خارجی استقال مشخص نیست. 

محمدرضاحاجیعبدالرزاق
خبرنگار گروه ورزش

تیم فوتبال آلومینیوم اراک در فصل جاری نتایج بسیار خوبی را به دست 
آورده و به قول رجاییان، مدیرعامل این باشـــگاه شـــاهکار کرده اســـت؛ 
هرچند هدف گذاری باشگاه اراکی در سال های نخست در سطح اول 
فوتبال کشـــور تثبیت در این جایگاه اســـت. حالا در ســـالی که کادرفنی 
این تیم تغییر کرده و مجتبی حســـینی به اراک رفته و به قول رجاییان با 
سیاست های این باشگاه نزدیک است این توقع می رود که این تیم در 
ادامه فصل نیز کمتر دچار فراز و نشیب شود. گفت و گوی »فرهیختگان« 

با محمد رجاییان را در ادامه می خوانید.

در آستانه دیدارهای هفته پنجم و مسابقه آلومینیوم با مس رفسنجان، از وضعیت 
؟ تیم تان چه خبر

ی دور برد می افتد و نتایج  همیشه داستان این طور بود که هر وقت تیمی رو
خوبی کســـب می کند، به یکباره روند توقف و تعطیلی باعث می شـــود تا این 
ی پیاپی را به دســـت آوردیـــم و این  رونـــد خدشـــه دار شـــود. ما هم ســـه پیـــروز

تعطیـــات به ضـــرر ما تمام شـــده و به نوعی 
ترمز ما را کشـــید. تیم ما با وجود مجتبی 

حسینی در این مدت تمامی شرایط را 
برای ادامه روند خوب خود 

در لیـــگ فراهم کرده و 
در ایـــن مـــدت نیز 

تمرینات مداوم و منظمی را پشت ســـر گذاشـــتیم و در مجموع برای دیدار با 
ی دور برد بودن از لحاظ روحی و روانی به  مس رفســـنجان آماده هســـتیم. رو
مـــا کمـــک می کـــرد که امیدوارم خدا به ما کمک کند تا دوباره شـــرایط قبلی را 

داشته باشیم.

از کجا مشخص می شود که این نتایج موقتی نیست و می تواند تداوم داشته باشد.
مـــا با این بردها اصا مغرور نشـــده ایم و الان هـــم جایگاه جدولی مان برایمان 
ک نیســـت. امســـال تیمی را بســـتیم که همه منتظر بودند در ابتدای لیگ  ما
بـــا شکســـت های پی درپـــی کار را آغـــاز کنیم و همـــه نگران این مـــورد بودند 
امـــا حســـینی بـــا جوان گرایی ای که انجام داده نشـــان داد که مربی توانمندی 
یم خودمان را زود  به شمار می رود و ما زود توانستیم با توجه به شرایطی که دار

جمع و جور کنیم و به نتیجه برسیم.

به نظر می رســـد درخصوص تغییرات 
فنی که امســـال در آلومینیوم اراک رقم 

خورد راضی باشید.
سیاســـت باشـــگاه منطبق بر 
عملکرد، رفتار و منش 
سرمربی تیم است. 
به نظرم سیاست 

ی بسیار نزدیک است. ما به مواردی که اشاره کردم در فصل جار

درباره هدف گذاری آلومینیوم در فصل جاری صحبت می کنید؟
چیـــزی در حـــدود هشـــت پروژه عمرانی را در جهت توســـعه زیرســـاخت های 
یم. به نظرم  ک و فارغ از مجموعه تیم در دســـت اجرا دار ورزشـــی در شـــهر ارا
اینها اولویت های اصلی شرکت آلومینیوم و سهامداران ما محسوب می شود، 
این در حالی است که تیم فوتبال ما جایگاه خودش را دارد. درواقع همه اینها 
فراهم می شـــود که کمکی برای تیم فوتبال آلومینیوم و توســـعه زیرساخت ها بر 
ی تیم باید عرض کنم  اساس تقویت تیم باشد. با این حال درباره هدف گذار
که به دنبال بازی های آبرومند و کسب نتایجی در خور شأن مردم فوتبالدوست 
یم و چند سال ابتدایی  ک هستیم. ما در لیگ، تیمی نوپایی به شمار می رو ارا
حضورمان در سطح اول فوتبال ایران به دنبال تثبیت جایگاه خودمان هستیم.

قنبرزاده در مصاحبه ای از هوادار و پیکان به خاطر مدیریت بودجه این باشگاه ها 
تشکر کرده بود. به نظر می رسد از این لحاظ آلومینیوم اراک مغفول مانده باشد.
ما هم بودجه 120 میلیاردی داریم و دنبال تشـــکر و این صحبت ها هم نیســـتیم. 
در قراردادهایی که امضا کردیم و شرایطی که داریم همه موارد را رعایت کرد ه ایم. 
در واقع قراردادهایی بستیم که به نسبت هزینه ای که شده شاهکار کرده ایم. برخی 
بازیکنان ما در تیم های دیگر ارقام قراردادشان چیزهایی بوده که در تیم ما این رقم ها 
تفاوت آشکاری کرده است. در واقع این نفرات به خاطر باشگاه آلومینیوم و آقای 
حسینی با شرایطی که ما داشتیم در اراک حضور پیدا کرده یا در تیم ما مانده اند.

یکنان تان چقدر است؟ بیشترین رقم قرارداد باز
یکن 7  یکن 8 میلیـــاردی و یک باز یم. یـــک باز یـــک قـــرارداد 9 میلیـــاردی دار

میلیارد تومانی و سایرین نیز کمتر از چهار یا پنج میلیارد تومان.

ید؟ درباره شکایت از باشگاه پرسپولیس صحبتی دار
ی سپری شده و قصد ندارم در این خصوص صحبت  از این موضوع چند روز
کنـــم. در هـــر صورت هر باشـــگاهی طرفـــداران و منافع خودش را دارد و ما هم 
یم، فقط بر اســـاس منافع  ضمن اینکه هیچ مشـــکلی با هیچ باشـــگاهی ندار

باشگاه خودمان این شکایت را ترتیب دادیم.

رجاییان در گفت وگو با »فرهیختگان«: بودجه مان 120 میلیارد است و دنبال تشکر نیستیم

تعطیلات لیگ، ترمز آلومینیوم را کشید


